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Under avsnittsoverskrift "Økonomi og 
handlingsplan" ligger alle dokumenter:

• Kommunedirektørens notat, 
presentasjon fra 10.11.21 og opptak av 
presentasjonen.

• Utfordringsdokumentet.
• Nøkkeltallsdokumentet.
• Svar på utredningsoppdrag.
• Uløste innspill til handlingsplan med 

budsjett.

Her legges også denne presentasjonen etter 
spørretimen er ferdig.



Tilleggsnummer til statsbudsjettet

ௗ 2022 2023 2024 2025

Endring statsbudsjettet (økte fellesinntekter) 5 942 8 580 7 828 8 589

Korrigering ressurskrevende brukere 1 183 1 183 1 183 1 183

Korrigering bortfall ekstra naturfagtime 356 854 854 854

Ny makspris barnehage -927 -2 039 -2 039 -2 039

Virkning tilleggsproposisjon 6 554 8 578 7 826 8 587

Avsetning til fond -6 554 -8 578 -7 826 -8 587

2022 2023 2024 2025
Skatt på inntekt og formue 8 304 8 304 8 304 8 304
Rammetilskudd -2 681 -43 -795 -34
Inntektsutjevning 319 319 319 319
Økt fellesinntekt 5 942 8 580 7 828 8 589

Endring skatt og rammetilskudd for Orkland:

Kommunedirektøren foreslår at midlene avsettes til disposisjonsfond til oppbygging av egenkapital og forbedring av netto 
driftsresultat i handlingsplanen. 



Personal



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, Rødt og MDG
Bemanning
Orkland kommune hadde 1353 årsverk i 
oktober 2021. Hva var antallet ved 
inngangen til 2020?

Kommunedirektørens svar:
• 1374, en nedgang på 21 åv.



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, Rødt og MDG
• Rekruttering
• Finnes oversikt over antall vakante stillinger 

i 2020 og 2021 fordelt på helse og omsorg, 
oppvekst og tekniske tjenester?

Kommunedirektørens svar:
• Vanskelig å skille ut eksplisitt hva 

som kan sies å være vakant. Vi 
har ingen fast definisjon om hva 
en “vakant stilling” innebærer i 
en eventuell 
rapporteringssammenheng.



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG
• Rekruttering
• 12 % av ansatte er ufaglært. Hva er 

snittet for norske kommuner?

Kommunedirektørens svar:
• KS sier at norske kommuner 

gjennomsnittlig har 15% ufaglærte 
ansatte.

• Kommunedirektøren tar forbehold 
om KS sine tall og kommunens tall 
er sammenlignbare, da dette 
forutsetter at KS og Orkland har 
beregnet dette på samme måte. 



Spørsmål fra Kjell Rønningsbakk

• 1. Hva koster en lærlingplass inklusive 
arbeidsgiveravgift i 2022 for Orkland 
kommune?

• I november 2021 har Orkland kommune 
35 lærlinger til sammen?

• 3. På hvilke enheter er de fordelt 
innen IT, helse, skole, oppvekst og 
tekniske tjenester.

• Spørsmålet gjelder ikke antallet på hver 
skole eller barnehage, men samlet for 
skoler og barnehager, tekniske tjenester 
m.m.

Kommunedirektørens svar:
• En lærlingeplass koster kr. 202.800 per år i høyeste 

avgiftssone for arbeidsgiveravgift. For normert 2 
års læretid blir totalkostnaden kr 405.600.

• Totalt er det i november hele 41 lærlinger. Av disse 
er det 3 som er fullfinansert av NAV 
(lærekandidater) og 1 der enheten dekker 
kostnadene selv. Utenom dette er det 37 lærlinger. 
Avviket på 2 lærlinger skyldes forskyvninger i 
lærlingeløpene som kan variere over tid, men 
snittet gjennom et år ligger på 35.

• Lærlingene er fordelt som følger : 
Helsearbeider (21), barne- og ungdomsarbeider 
(13), IT (3), Institusjonskokk (1), Kontor og 
administrasjon (1), brannforebygger (2)



Politikkområdet



Spørsmål fra Stein Elshaug, Høyre

• Innsparing politisk organisering.
• Hva er innsparingspotensialet 

ved å redusere antall 
kommunestyrerepresentanter til 
43 mot dagens 51 og redusere 
antall hovedutvalg til 3 fra neste 
kommunestyreperiode (2023)?

Kommunedirektørens svar:
• En enkel beregning viser at dette 

vil kunne gi en innsparing 
på 600.000 kroner forutsatt at 
antall medlemmer i 
hovedutvalgene ikke økes i 
forhold til i dag.



Kommunikasjon



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG
• Markedsføring
• Hvordan skal 500 000 kr per år 

finansieres – med midler fra 
redusert bemanning og/eller 
bruk av fond?

Kommunedirektørens svar:
Finansieres med overskuddsfond 
kommunedirektør



• Turistinformasjon
• Betaler Orkland kommune for 

turistinformasjon 
ved Bårdshaug Herregård, hva er 
i så fall beløpet og hva får 
kommunen tilbake?

Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG

Kommunedirektørens svar:
- Orkland kommune betaler Bårdshaug

Herregård årlig kr. 90.000,- og Museene i 
Trøndelag kr 75.000,- for å drifte 
Turistinformasjon i Orkland på 
hhv. Orkanger og Løkken.

- Kommunedirektøren har vært i dialog 
med Bårdshaug Herregård og Museene i 
Trøndelag og utfordret Orkland 
Reiselivsforum på en grundig utredning av 
felles turistinformasjon fra 2022. Inntil 
videre vil Orkland reiselivsforum bistå 
både Bårdshaug og Orkla industrimuseum 
med betjening av turistinformasjon 
gjennom VisitOrkland.



Spørsmål til budsjettet fra Torstein Larsen, Pensjonistpartiet

I kommunestyremøte 23. juni fattet kommunestyret 
følgende vedtak i forbindelse med 
kvartalsrapporten:

«Kommunestyret registrerer at kostnadene med å 
produsere et kommunalt infoblad i egenregi blir 
svært høye. Kommunestyret ber på denne bakgrunn 
om en sak der det er innhentet kostnader med å 
kjøpe eksterne tjenester til produksjon av et slik 
infoblad, samt ulike modeller for distribusjon av et 
slikt infoblad. Saken legges fram til 
budsjettkonferansen 2021, med ambisjon om å gi ut 
første nummer i 2021 og minimum 2 nummer de 
påfølgende år» Forslaget ble enstemmig vedtatt. 

Ligger kostnadene inne i rådmannens 
budsjettforslag for 2022 på en slik utgivelse. Eller 
må et vedtak om dette fremmes på nytt?

Kommunedirektørens svar:
• Kommunedirektør tolket vedtaket kommunestyret 

som ble fattet som et utredningsforslag.
• Svar på kommunestyrets vedtak ble publisert på 

nettsiden som utredningsoppdrag til 
strategisamlingen 30.09. Dette ble det orientert 
om under innledningen til kommunedirektøren om 
budsjettarbeidet.

• Dersom kommunestyret ønsker å vedta 
informasjonsblad basert på utredningene som er 
gjort, må det foreslås i forbindelse med 
årsbudsjettet eller eventuelt i en egen sak i 
kommunestyret.



Økonomi



Spørsmål fra Oddvar Kjøren, Arbeiderpartiet

I budsjettnotatet vises det til 
regjeringens forslag om 
produksjonsavgift på ett øre pr. kWh på 
vindkraft, basert på produksjonen året 
før. Orklands andel av Geitfjellet
vindpark har 548 GWh installert 
produksjon. Det antydes at forslaget kan 
gi inntekt på 5,03 mill fra 2023. 
• Er det faktisk produksjon eller 

installert effekt vi kan basere 
inntektene på?

• Ofte vil produksjonen være betydelig 
mindre enn installert effekt, og vil 
dette gi betydelig usikkerhet på hvilket 
inntektsnivå vi kan budsjettere med?

• Kommunedirektørens svar:
• Orklands andel av Geitfjellet tilsvarer 

503 GWh i installert effekt.
• I handlingsplanen er produksjon og 

installert effekt satt lik ved beregning 
av produksjonsavgift. Dette er basert 
på at produksjonen for flere 
vindkraftverk har vært større enn 
installert effekt.



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG
• Fond/gjeld
• Hvilke fond med øremerkede formål disponerer 

Orkland kommune, og hva er beholdningen på 
hvert av disse?

Kommunedirektørens svar:
• Per utgangen av 2020 var det totalt 458,3 mill. 

kroner på fonds. Fordelingen per fondstype 
fremkommer i tabellen under.

• I budsjettet for 2021 er det lagt inn netto bruk av 
fonds tilsvarende 22,4 mill. kroner av bundne fonds 
og 85,2 mill. kroner av ubundne fonds.

• Bundne fond er øremerket spesielle formål og må 
brukes til dette formålet.

• Ubundne fond disponeres av kommunestyret og 
kan være "øremerket", men dette kan omgjøres 
dersom ikke bruken allerede er bundet opp mot 
igangsatte tiltak.

Sum fond per 31/12/2020 -458 357 904

Bundne driftsfond -78 302 564
Bundne investeringsfond -12 941 892
Ubundne disposisjonsfond -310 352 374
Ubundne investeringsfond -56 761 074



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG
• Fond/gjeld
• Handlingsregelen sier at kommunens 

disposisjonsfond skal være 5-10 % av 
brutto driftsutgifter, 82-164 mill. 

• Ved inngangen til 2022 er fondet på 225 
mill. Hvorfor brukes det ikke mer penger 
fra fond for å minimere låneopptak i 
2022?

Kommunedirektørens svar:
• Av investeringene i varige driftsmidler i 

2022 på 360 mill. kroner er 150 mill.
kroner investeringer i avgiftsbelagt sektor 
og 210 mill. kroner utenfor avgiftsbelagt 
sektor. Bruk av fond ved overføring fra 
drift er 55 mill. kroner som tilsvarer 26% 
av investeringer utenfor avgiftsbelagt 
sektor. Investeringer i avgiftsbelagt sektor 
kan ikke finansieres med selvkostfond.

• Mye av midlene som står på 
disposisjonsfond er reservert diverse 
tiltak. Blant annet 53 mill. kroner til 
overskuddsfonds og 45 mill. kroner i 
flyktningefond.



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG
• Fond/gjeld
• Målet for langsiktig gjeld er ifølge 

handlingsregelen at gjelden skal 
være maks 100 % av brutto 
driftsinntekter. I slutten av 
perioden er gjelden 203 % av 
brutto driftsinntekter (3,4 
milliarder). Med dette tempoet i 
økning av gjeld vil kommunen bikke 
4 milliarder i løpet av 2027. 

• Hvilke tanker har 
kommunedirektøren om det, og 
hvilke tiltak skal settes inn for å snu 
gjeldsutviklingen?

Kommunedirektørens svar:
• Gjeldsøkningen skyldes i stor grad 

ferdigstilling av investeringer 
vedtatt i gamle kommuner samt 
store investeringer på avgiftsbelagt 
sektor.

• I de nærmeste årene må det holdes 
igjen på lånefinansierte store 
investeringer.



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG
• Eiendomsskatt
• Hva er inntektspotensialet for Orkland 

kommune ved innføring av eiendomsskatt på 
all fast eiendom med samme bunnfradrag 
som Melhus og Skaun?

Kommunedirektørens svar:
• Orkland har 9.198 boliger og 4.554 hytter i 

kommunen (kilde: trondelagitall.no).
• Forutsatt en formuesverdi på 2 mill. kroner

per bolig og 1 mill. kroner per hytte vil totalt 
eiendomsskattegrunnlag før bunnfradrag 
være 22,95 mrd. kroner.

• Med eiendomsskatt på 4 promille ville 
eiendomsskatten vært 91,8 mill. kroner før 
bunnfradrag.

• Med bunnfradrag på 150 000 kroner 
(Skaun) ville eiendomsskatten vært 83,5 mill.
kroner .

• Med bunnfradrag 170.000 kroner (Melhus) 
ville eiendomsskatten vært 82,4 mill. kroner.



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG
• Tilflytting
• Hvordan fordeler netto 

innflytting seg siden januar 2020 
på de tidligere kommunene 
Orkdal, Meldal og Agdenes? Er 
økt innflytting til Orkanger, Evjen 
og Gjølme krets årsak til uventet 
vekst i elevtall på Orkanger? 
Finnes oversikt over intern 
flytting mellom de tidligere 
kommunene?

Kommunedirektørens svar:
• Det jobbes med å skaffe seg 

oversikt på befolkningsendringer 
ned på grunnkrets/delområder. 
Dette har vi ikke oversikt over på 
nåværende tidspunkt.



Spørsmål fra Kjell Rønningsbakk, SV

Orklandsbadet:
• Hva er budsjettet for 

Orklandsbadet i 2022? Jeg ber 
om å få budsjett for samlede 
kostnader og inntekter.

• Kommunedirektørens svar:
BudsjeƩ Orklandbadet 2022   

     

Avd  Inntekter UtgiŌer Sum 

10 Badeland -14 000 000 13 900 000 -100 000 

20 Trening -2 990 000 2 799 500 -190 500 

30 Klatrehall -1 050 000 999 000 -51 000 

40 Orklahall -3 236 000 3 221 000 -15 000 

50 Kommtj -1 605 000 1 605 000 0 

60 4.etasje -1 288 000 1 135 000 -153 000 

Sum  -24 169 000 23 659 500 -509 500 

 Avsetning Ɵl fond  509 500 

Resultat i balanse   0 



Spørsmål fra Kjell Rønningsbakk, SV

Orklandsbadet:
• Er det vurdert å opprette et 

fond for badet hvor man 
overfører overskudd i gode 
driftsår og som kan brukes 
til å dekke inn underskudd 
når besøket og inntektene 
eventuelt blir dårligere?

Kommunedirektørens svar:

Nei - Orklandbadet har eget disposisjonsfond. 
Per 2020 var saldo 4,3 mill. I 2021 er det lagt 
opp til bruk 1,2 mill. kroner som gir fond per 
2021 på 3,5 mill. kroner før resultatet for 2021 
er tatt med. (+2,6 mill kroner per 31/8).



Spørsmål fra Tormod Solem Slupphaug, 
Arbeiderpartiet
I handlingsplan 2021-2024 ble det anslått en 
stabilisering av langsiktig gjeld mot slutten av 
perioden på 2,48 mrd, som tilsvarer 157% av brutto 
driftsinntekter. 
I rådmannens notat til handlingsplan 2022-2025 
anslås det at langsiktig gjeld vil øke betraktelig 
gjennom hele perioden, nå økt til 3,42 mrd, som 
utgjør 203% av brutto driftsinntekter. 
900 mill. av denne økningen kommer fra 
investeringer i avgiftsbelagt sektor/vann og avløp. 
• Vil endringen i investeringsnivå og gjeldsutvikling 

fra inneværende handlingsplan til ny handlingsplan 
påvirke framtidig handlingsrom for større 
investeringsprosjekter, eller mener 
Kommunedirektøren det ikke er vesentlig endring i 
handlingsrom ettersom mesteparten av 
gjeldsøkningen skjer innen avgiftsbelagt sektor?

Kommunedirektørens svar:
Gjeldsøkningen som er basert på investeringer i 
avgiftsbelagt sektor vil ikke påvirke kommunens 
handlingsrom, men vil medføre økte gebyrer for 
innbyggerne.



Spørsmål fra Tormod Solem Slupphaug, 
Arbeiderpartiet
• I lys av gjeldssituasjonen, når 

mener Kommunedirektøren det 
vil være forsvarlig og realistisk å 
starte neste store 
investeringsprosjekt, for 
eksempel planene for nytt 
helsetun/omsorgsboliger på 
Fannrem og Orkanger?

Kommunedirektørens svar:
Det vil være vanskelig å angi noe 
eksakt tidspunkt for en slik 
investering. Dette vil være 
avhengig av hvilket inntekts- og 
utgiftsnivå kommunen velger 
samt renteutviklingen.



Spørsmål fra Tormod Solem Slupphaug, 
Arbeiderpartiet

• Er det etter Kommunedirektørens vurdering 
hensiktsmessig for kommunestyret å endre 
handlingsregel på langsiktig gjeld, all den tid 
KDs budsjettforslag beveger gjeldsgraden så 
vidt mye bort fra dagens handlingsregel?

Kommunedirektørens svar:
• Handlingsreglene er vedtatt i 

økonomireglementet.
• Hvorvidt handlingsregelen bør endres 

er en vurdering som må gjøres 
fremover.

• Det må da det bli en vurdering av tiltak 
eller justering i året som kommer før 
det trekkes en konklusjon senest i 
neste HP.



Spørsmål fra Jan Grønningen, Høyre

Hvor mye utgjør redusert el 
avgift for kommunen de 3 
første mnd neste år?

Kommunedirektørens svar:
Forbruket i de tre første 
månedene i 2021 var 7 416 000 
kWh. Med en reduksjon på 8 øre 
per KWh tilsvarer dette en 
redusert strømkostnad på 593 000 
kroner.



Kultur



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG
• Bibliotek
• I kommunedirektørens notat heter det at 

«Orkland bibliotek vil utrede kostnader og 
muligheter for ombygging/tilrettelegging for 
meråpne bibliotek på bibliotekene i Orkland». 
Det foreligger allerede en utredning for 
Orkanger bibliotek, hva skal evt. utredes der i 
tillegg til det som er gjort?

Kommunedirektørens svar:
• Det er tidligere kartlagt at det er mulighet for 

å kunne få til en løsning for meråpent 
bibliotek på Orkanger, men det er nødvendig 
å gjennomføre et mer detaljert arbeid før en 
slik tilpasning av lokalene kan realiseres.

• Utredningen vil være et helhetlig arbeid der 
alle bibliotekene vurderes for meråpen 
løsning. Det må tas stilling til bla.
arealmessige avgrensninger, grad av 
tilgjengelighet, aldersgrenser, brannsikkerhet, 
sikkerhetssluser, overvåkingssystem og 
beskrivelse av nødvendig bygningsmessige 
tiltak.

• Hensikten med arbeidet er at tiltaket skal 
kunne kostnadsberegnes og kvalitetssikres, og 
gi grunnlag for politisk prosess og 
gjennomføring av evt. anbudskonkurranse.



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG
• Sentrumsutvikling
• Det foreslås kr. 400 000 til videreføring av 

Skattkammeret. Frivilligsentralen foreslås 
flyttet til Tjenestesentret når Legevakta flytter 
ut.

• Er det vurdert en samfunksjon mellom 
Skattekammeret og Frivilligsentralen i 
Skattkammerets lokaler?

Kommunedirektørens svar:
• Frivilligsentralen og Skattkammeret har 

etablert et godt samarbeid.
• Skattkammeret og frivilligsentralen har ulike 

arealbehov og det er ikke vurdert som mulig å 
samlokalisere begge tjenesten innenfor det 
arealet som Skattkammeret disponerer.

• Frivilligsentralen har spesielt behov for lokaler 
for sosiale samlinger som ved språkkafe, 
småbarnstreff osv. og lokalene brukes av ulike 
organisasjoner på kveldstid. Nattravnene har 
også frivilligsentralen som base.

• Skattkammeret leier også en del tilleggsareal 
for å ha nær- og fjernlager

• Frivilligsentralen skal videreføre samarbeid 
med Skattkammeret uavhengig av 
frivilligsentralens lokasjon.



Spørsmål fra Stein Elshaug, Høyre

• Tidligere avsatte ungdomsmidler.
• Finnes det penger avsatt i de gamle kommunene 

Orkdal, Meldal, Agdenes og Snillfjord, som ikke er 
benyttet tiltenkt tiltak for ungdommer som faller 
utenfor fritidsaktiviteter som idrett, musikk, 
speideren mm?

Kommunedirektørens svar:
• De midlene som lå i tidligere kommuners budsjett er 

innarbeidet i Orkland sitt budsjett
• Det er avsatt 200 000 kroner i søkbare tilskuddsmidler 

til fritidsaktiviteter for barn og unge.
• Ungdomsrådet disponerer 50 000 i tilskuddsmidler
• Mye av de søkbare tilskuddsmidlene for 

enkeltarrangement, drifts og aktivitetstilskudd og 
tilskudd til ulike idrettsformål har barn/unge som 
målgruppe

• Ungdomsklubbene på Krokstadøra og Orkanger er 
videreført som før sammenslåingen, og det er etablert 
en foreldredrevet ungdomsklubb på Løkken. Avdeling 
Ungdom og fritid deltar i utviklingen av slike tilbud.

• Det eksisterer en del fondsavsetninger fra tidligere 
kommuner som er knyttet opp til barn og unge. Her 
ligger bla gavefond og ulike bundne driftsfond.



Spørsmål fra Olga Irmina Ucinska, 
Arbeiderpartiet
•

1) Trøndelag fylkeskommune tildelte i september 
2021 100.000 kr i tilskudd til etablering av BUA 
Lensvik. Tilskuddet forutsetter at kommunen 
ønsker å opprette utstyrssentralen og finansierer 
etableringen ellers. Orkland har to utstyrssentraler 
fra før og Kommunedirektøren legger opp til at 
kommunen tar et betydelig finansieringsansvar for 
Skattekammeret Orkanger. Våre utstyrssentraler 
kan være et godt virkemiddel i arbeidet mot sosialt 
og økonomisk utenforskap blant unge.

• Hva vil etablerings- og driftskostnadene ved en 
eventuell etablering av en tredje utstyrssentral 
være?

• Kan BUA Meldal og et framtidig BUA Lensvik driftes 
under ett, men med to lokaliteter?

Kommunedirektørens svar:
Agdenes kommune fikk i 2019 innvilget tilskudd til å 
etablere BUA i Lensvik, men tilskuddet ble ikke 
bekreftet av kommunen og ble derfor trukket tilbake. 
Nå har Orkland kommune på nytt fått innvilget 
tilskudd for å kunne etablere BUA i Lensvik.
BUA Lensvik planlegges driftet av Orkland 
frivilligsentral avd. Lensvik og skal realiseres innenfor 
dagens økonomiske rammer. Det er nødvendig å 
avklare de økonomiske rammebetingelsene til 
frivilligsentralene, jmf. kulturdepartementets forslag 
til finansieringsmodell før vi kan ta stilling til 
realiseringen av BUA Lensvik.
Det blir fremmet egen sak om BUA Lensvik til 
hovedutvalg Kultur, idrett og folkehelse som belyser 
dette i første kvartal 2022. Tilskuddet krever at 
Orkland kommune stiller 200 000 kroner til 
disposisjon for etableringen. Dette kan finansieres fra 
enheten Kultur og Idrett sitt overskuddsfond ved 
realisering. Dette vil kommunedirektøren komme 
tilbake til.



Spørsmål fra Trude Tevik Gulbrandsen, 
Arbeiderpartiet
• Ungdom og fritid fikk i fjorårets 

behandling av handlingsplan beholde 
sine ressurser på ungdomsarbeid. Er 
disse midlene fortsatt beholdt i KDs 
forslag til budsjett og er ressursnivået 
det samme som da Orkland ble 
etablert?

Kommunedirektørens svar:
Disse midlene er ivaretatt i KDs forslag 
til budsjett/handlingsplan. Det betyr at 
det innen området ungdom og fritid er 
avsatt økonomi til følgende stillinger:
• 2 x 100 % stilling ungdomsarbeid.
• 100 % stilling koordinator, 

planarbeid, ungdomspatrulje osv. 50 
% av stillingen er knyttet til rollen 
som SLT-koordinator

• Ungdomsklubbmedarbeidere på 
Krokstadøra og på Orkanger.



Spørsmål fra Trude Tevik Gulbrandsen, 
Arbeiderpartiet
• I hvilken budsjettramme er SLT-

arbeidet finansiert?
Kommunedirektørens svar:
• Dette er finansiert som en del av 

Kultur og idrett sin 
budsjettramme ihht
budsjettvedtaket fra 2021.



Spørsmål fra Olga Irmina Ucinska, 
Arbeiderpartiet
• I kommunedirektørens notat (side 

50) går det fram at de tre 
kommunale hedersprisene er 
innarbeidet i budsjettet. Betyr 
dette at det at det at 
budsjettramma for Kultur er økt for 
å dekke opp det nye 
kulturstipendet for ungdom, eller 
er dette dekket inn over 
eksisterende ramme for kultur – og 
dermed går ut over andre 
budsjettposter i kulturenheten?

Kommunedirektørens svar:
• Ved etablering av kulturstipendet 

ble stipendet finansiert av de 200 
000 kronene som er avsatt til 
hovedutvalgets disposisjon i 2021, 
jmf. hovedutvalgets vedtak.

• Fra 2022 er denne 
finansieringsmodellen innarbeidet i 
budsjettet slik at tilskuddsmidlene 
til hovedutvalget er redusert med 
20 000 og disse midlene er nå 
innarbeidet som kulturstipend i 
handlingsplanperioden.



Spørsmål fra Karin Røttereng, Arbeiderpartiet
1). Hvilken innsparing er innregnet ved å flytte 
frivilligsentralen på Orkanger til tjenesteboligen? Sagt 
på annen måte, hvor mye midler må budsjettet 
tilføres for å videreføre leieavtalen i dagens lokale? 
Det er vel nærliggende å anta at det vil være 
kostnader i å tilpasse tjenesteboligen til 
frivilligsentralens behov?
2). Har Kommunedirektøren vurdert fordeler og 
ulemper ved ulike lokaliseringer, utover ønsket om å 
benytte kommunens egne (ledige) lokaler? Er det 
gjort vurderinger på hvilke fordeler det er å ha 
bibliotek, utstyrssentral og frivilligsentral relativt 
samlokalisert, slik det er i dag?

Kommunedirektørens svar:
• Årskostnaden for leie av Hjørnegården er på ca.

203 000 kroner + mva. og det er ikke avsatt 
midler til husleie i vedtatt budsjett for område 
frivillighet. Dette gjelder både for 
frivilligsentralen på Orkanger og i Meldal.

• KD forholder seg til at det ikke er avsatt økonomi 
til å videreføre tjenesten i leide lokaler, og 
planlegger derfor flytting til kommunalt eide 
lokaler når dette blir mulig.

• Inntil slik flytting blir mulig, videreføres driften i 
dagens lokaler.

• Det er et godt samarbeid mellom bibliotek, 
Skattkammeret og frivilligsentralen, og dette 
samarbeidet skal videreføres uavhengig av 
frivilligsentralens lokasjon.



Oppvekst



Spørsmål fra Olga Irmina Ucinska, 
Arbeiderpartiet

3) Kommunedirektøren foreslår 
etablering av brakkerigg ved 
Orkanger Ungdomsskole fra 
august 2022 for å løse 
kapasitetsutfordringene? Har 
kommunedirektøren vurdert tiltak 
andre midlertidige tiltak for å 
håndtere kapasitetsutfordringene 
også i vårhalvåret 2022?

Kommunedirektørens svar:

• Det stemmer at kommunedirektøren foreslår 
brakkerigg for å løse kapasitetsutfordringene ved 
Orkanger ungdomsskole senest fra høsten 2022.

• Det er gjort ei vurdering knyttet til å se på om total 
ungdomsskolekapasitet Grøtte- Orkanger kunne 
løst utfordringene og om det er alternative bygg i 
nærheten av Orkanger Ungdomsskolen som kunne 
vært benyttet. Det er også sett på sambruken med 
kulturskolen kunne vært justert for å frigjøre plass. 
Kommunedirektøren har vurdert at disse tiltakene 
ikke vil virke.

• Kommunedirektøren understreker at detaljering av 
brakkerigg blir en del av arbeidet på nyåret.



Spørsmål fra Linn Annett Brå Østgaard, 
Senterpartiet
• Vi har nå sett en god del av en 

driftsperiode i Orkland. Både i barnehage 
og skole ser vi at ressursene som er 
estimert i dag, blir for smale for god drift. 
Orkland kommune, som en solid 
kommune, bør øke sitt ambisjonsnivå og 
ikke ligge på minimumsbemanning i skole 
og barnehage, noe som gjøres nå med å 
følge nasjonale normer(som er 
minimumstall).

• Jeg ønsker å be om en simulering i 
ressursfordelingsmodellen, på hvordan 
det vil se ut dersom dette økes opp med 
henholdsvis 5 mill, 10 mill og 20 mill i 
rammeøkning i skole og henholdsvis 
3 mill og 7 mill for barnehage.

Enhet Underbarnehage Enhetsbudsjett Fordeling +3 mill Fordeling +7 mill

2011 Krokstadøra barnehage 1 903 229 45 405 105 945

2012 Lensvik barnehage 6 922 745 168 269 392 628

2012 Mølnbukt barnehage 1 230 639 34 790 81 176

2013 Løkken barnehage 6 288 831 161 638 377 156

2014 Storås barnehage 5 962 512 142 430 332 336

2015 Grefstad barnehage 7 820 276 206 151 481 019

2015 Å barnehage 2 319 281 66 487 155 136

2016 Bekkfaret barnehage 10 846 087 269 813 629 564

2016 Rianmyra barnehage 15 601 716 423 364 987 848

2017 Gjølme barnehage 9 195 120 226 817 529 239

2018 Grøtte barnehage 22 933 973 596 955 1 392 895

2019 Svorkmo barnehage 6 047 332 141 359 329 838

2019 Vormstad barnehage 2 401 152 65 119 151 945

2020 Evjen barnehage 17 516 112 451 403 1 053 275

Totalt 116 989 003 3 000 000 7 000 000

Kommunedirektørens svar:
Barnehage



Spørsmål fra Linn Annett Brå Østgaard, 
Senterpartiet

Enhet Navn Enhetsbudsjett Fordeling + 
5 mill

Fordeling +10 mil
l

Fordeling +20 mi
ll

2111 Krokstadøra oppvekstsenter - Aa skole 6 852 000 78 418 156 835 313 671

2112 Lensvik og Lysheim skoler (Lysheim) 3 933 957 52 920 105 841 211 681

2112 Lensvik og Lysheim skoler (Lensvik) 14 506 889 347 030 694 061 1 388 122

2113 Meldal barne- og ungdomsskole 25 832 968 700 635 1 401 269 2 802 538

2114 Evjen skole 14 849 230 428 973 857 947 1 715 894

2115 Grøtte skole 38 731 287 1 131 208 2 262 415 4 524 831

2116 Årlivoll skole 18 300 544 526 155 1 052 310 2 104 620

2117 Orkanger barneskole 28 009 033 778 247 1 556 493 3 112 986

2118 Orkanger ungdomsskole 24 473 233 676 580 1 353 160 2 706 319

2119 Gjølme skole 10 359 222 279 834 559 669 1 119 337

Totalt 185 848 363 5 000 000 10 000 000 20 000 000

Kommunedirektørens svar:
Skole



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG
• Orkanger barneskole
• Hvorfor vurderer 

kommunedirektøren at det ikke 
er behov for å investere i 
ombygging ved Orkanger 
barneskole i 2022, jfr. 
dokumentert plassmangel og bla 
at helsesykepleiers kontor ikke er 
tilgjengelig for barn med nedsatt 
funksjonsevne?

Kommunedirektørens svar:
Det er i 2022 avsatt midler til et 
forprosjekt for å avklare mulig 
bruk av arealer som tidligere har 
vært bruk til basseng ved 
Orkanger barneskole. Det er 
avsatt 256 000 kroner til 
forprosjektet.



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG
• Orkanger barneskole
• Er prognosene for elevtall ved 

skolen en framskriving av dagens 
barnetall, eller tar de høyde for 
økt tilflytting (nye arbeidsplasser 
og planlagt boligbygging i 
kretsen)?

Kommunedirektørens svar:
Elevtallsprognosene blir hvert år (i 
oktober) oppdatert med faktiske 
elevtall. Ved framskriving legges 
inn innhentede tall for neste års 1. 
trinn. Prognosene oppdateres 
årlig. Det er ikke lagt til tilflytting 
ut over dette. Dette er omtalt på 
side 60 i Kommunedirektørens 
notat.



Spørsmål fra Kjell Rønningsbakk

Søskenmoderasjon i SFO og på tvers 
mellom SFO og barnehagen.
• For søsken nummer to betales 70 

prosent av barnehage-
kontingenten.

• For søsken nummer tre eller flere 
betales 50 prosent av 
søskenbetalingen.

• Hva vil kostnaden for 2022 for 
Orkland kommune være for å 
innføre søskenmoderasjon i SFO og 
på tvers mellom SFO og 
barnehagen?

Kommunedirektørens svar:
• Det er ikke foretatt en beregning av hva det vil 

koste å innføre søskenmoderasjon i SFO og på tvers 
mellom SFO og barnehagen for 2022.

• Høsten 2020 ble imidlertid hovedutvalg oppvekst 
orientert om merkostnaden om dette.

• Den gangen var det estimert at søskenmoderasjon i 
barnehage utgjorde 1,7 mill. kroner. En utvidelse av 
ordningen var estimert til i overkant av 2,9 mill. 
kroner. Dette vil dermed medføre en merkostnad 
på 1,2 mill. kroner for kommunen.

• Minner om at det er innført nasjonale 
moderasjonsordninger både i barnehage og SFO. 
Barnehage har også gratis kjernetid. Felles for disse 
ordningene er at ingen skal betale mer enn 6 % av 
husholdningens inntekt for en plass i barnehage 
eller SFO.



Spørsmål fra Trude Tevik Gulbrandsen, 
Arbeiderpartiet
Kommunen får tilført midler til å 
etablere barnekoordinator. Blir 
dette en egen stilling eller er det 
oppgaver som vil bli løst av flere?

Kommunedirektørens svar:
Det er per nå ikke tatt stilling til om 
dette blir en egen stilling. Den er 
foreløpig lagt under barne- og 
familietjenesten.



Spørsmål fra Hans 
Kringstad, Småbylista, Rødt og MDG

• Hva innebærer i praksis bortfall 
av tilskudd til minoritetsspråklige 
elever på 506 000 kr?

Kommunedirektørens svar:

Tabellen viser hvordan midlene til 
minoritetsspråklige elver ble fordelt i 2021 etter 
antall minoritetsspråklige barn. Skolene må fortsatt 
ha et tilbud til disse elevene, men må da finansiere 
det over ordinært budsjett

Ansvar Ansvarsnummer Tjeneste Prosjekt Konto Endring

Grunnskole felles 211010 2020 70000 10898 -560 000
Aa skole 211110 2020 70000 Lønn 0
Lensvik skole 211220 2020 70000 Lønn 0
Lysheim skole 211210 2020 70000 Lønn 62 000
Meldal barne- og ungd.skole 211310 2020 70000 Lønn 89 000
Evjen skole 211410 2020 70000 Lønn 36 000
Gjølme skole 211510 2020 70000 Lønn 0
Grøtte skole 211610 2020 70000 Lønn 124 000
Orkanger barneskole 211710 2020 70000 Lønn 196 000
Orkanger ungdomsskole 211810 2020 70000 Lønn 53 000
Årlivoll skole 211910 2020 70000 Lønn 0



Integrering



Spørsmål fra Trude Tevik Gulbrandsen, 
Arbeiderpartiet
• Voksenopplæringa reduseres 

med 2 stillinger i 
Kommunedirektørens forslag til 
budsjett. Hvilke stillinger er 
dette snakk om? 

Kommunedirektørens svar:
Det er snakk om to lærerstillinger 
som følge av elevtallsnedgang.



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG

• Antall elever på Voksenopplæringa ble oppgitt 
til 90 høsten 2020. Hva er antallet nå, og hvor 
stor andel er flyktninger?

• Hva er antall timer undervisning per elev per 
uke før og nå? 

• Hva blir konsekvensen for tilbudet til 
flyktninger/innvandrere av å kutte ytterligere 
to stillinger ved VO?

• Det foreslås videreført prosjektstilling ved Nav 
for å få flyktninger ut i inntektsbringende 
arbeid. Det er oppnådd gode resultater. Er det 
vurdert om reduksjon av to stillinger ved VO 
kan føre til redusert effekt i dette prosjektet?

• Har vi oversikt over antall/andel flyktninger i 
arbeid etter en viss periode?

Kommunedirektørens svar:
• Antall elever per 22.11.21 er 60 med følgende 

fordeling: 37 på norskkurs og 23 på 
grunnskole for voksne. Av disse er 39 
flyktninger (hhv. 17 på norskkurs og 22 på 
grunnskole).

• Antall timer undervisning per elev per uke vil 
variere fordi tilbudet er differensiert. 
Grunnskolegruppene er relativt stabile. 
Norskkursgruppene er dynamiske, og det er 
mobilitet mellom gruppene gjennom året. 

• En lærerstilling ved voksenopplæringa = 21 
undervisningstimer. Et kutt på to 
lærerstillinger vil bety en reduksjon på 42 
undervisningstimer i uka. Kuttet vil innebære 
en reduksjon i antall grupper og i antall 
undervisningstimer.



Spørsmål fra Kjell Rønningsbakk, SV
Voksenopplæringa
• Hvor mye er satt av til Voksenopplæringa for 2022 i 

administrasjonens budsjettforslag?
• Hvor mange stillinger og årsverk er det budsjettert 

med ved Voksenopplæringa i 2022?
• Fordelt på hvor mange lærere ved 

Voksenopplæringa og hvor mange administrative 
stillinger?

• Hvilket tilbud vil bli gitt i 2022?
• Hvor mange timer vil bli gitt i undervisning ved 

Grunnkurset?
• Hvor mange timer i uka vil bli gitt i undervisning ved 

kurset i norsk?
• Nedskjæringa fra 7 til 5 stillinger ved 

Voksenopplæringa i 2022 er ifølge Handlingsplanen 
fra 2019. Hvor mange flyktninger er bosatt i Orkland 
de to siste årene sammenlignet med prognosene fra 
2019?

Kommunedirektørens svar:
• Budsjett for enheten integrering kr 12 165 000 (inkl.

integreringstilskudd, refusjon fra staten og bruk av 
fond).

• Det er for enheten integrering budsjettert med 1 
enhetsleder, 50% fagleder, 50% merkantil og 7 (5) 
lærerstillinger + to stillinger i flyktningetjenesten.

• Det blir fire norskkursgrupper inkludert egen 
alfabetiseringsgruppe (17 t/u). Et eget kurs i 
grunnleggende ferdigheter en dag per uke for elever 
uten grunnskoleopplæring fra hjemlandet (6 t/u). Det 
blir to grunnskolegrupper (G2 og G3) med 27 t/u hver.

• I 2020 bosatte vi 5 flyktninger og i 2021 har vi til nå 
bosatt 19 flyktninger. Orkland kommune ble anmodet 
om å ta imot 24 flyktninger både i 2020 og 2021. Av 
dem har vi estimert at ca. 12 vil benytte tilbud i 
voksenopplæringa. Av de som kom i 2020 var det 4 som 
benyttet tilbud i VO, og av de som har kommet i 2021 er 
det 7 voksne.



Spørsmål fra Kjell Rønningsbakk, SV
Voksenopplæringa
• Hvor mange flyktninger regner man med å 

motta i Orkland i 2022 og 2023?
• Den nye integreringsloven trådte i kraft i 

2021. Hvordan skal Orkland kommune 
oppfylle de nye kravene til obligatoriske og 
lovpålagte tilbud til flyktninger?

• Hvordan skal disse tilbudene finansieres?
• Hvordan vil Orkland kommune møte behovet 

for norskopplæring, grunnskoleopplæring og 
integrering for arbeidsinnvandrere, 
familiegjenforente, flyktninger og andre 
innvandrere med et sterkt redusert fagmiljø 
på Voksenopplæringa?

Kommunedirektørens svar:
• Orkland kommune er anmodet om å ta imot 

22 flyktninger i 2022, men 
kommunedirektøren foreslår 30.

• Oppvekst er i ferd med å lage en plan for 
integrering for å fordele ansvar og oppgaver 
for å oppfylle krav til lovpålagte tilbud. Planen 
skal være ferdig innen 2. kvartal i 2022.

• Tilbudene må finansieres innenfor ordinært 
budsjett, evt. flyktningfond.

• Orkland kommune har utredet hvordan 
integrering kan organiseres for å gi et fortsatt 
godt faglig tilbud til elevene innenfor 
økonomisk ramme. Modell er foreløpig ikke 
valgt, men flere er under vurdering.



Helse og mestring



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG
• Eldreomsorg
• Orkland ligger 16 % over landet i 

kostnader til helse og omsorg, og 
til dels høyt over 
sammenlignings-kommuner på 
institusjon. - Hvor mye av 
kostnadene og den høye 
andelen institusjonsplasser 
skyldes en høy andel eldre i 
befolkningen?

Kommunedirektørens svar:

• Delkostnadsnøkkelen viser at Orkland har et 
behov som er 16% over landssnittet.

• Delkostnadsnøkkelen dekker mer enn 
behovet knyttet til eldre innbyggere.

• Høye utgifter/ god tilgang på tjenester er 
knyttet til:

• Politiske prioriteringer.
• Et faktisk høyere behov.
• Høy andel institusjonsplasser som er det 

mest kostbare tiltaket.
• Struktur.



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG
• Eldreomsorg
• Dekningsgrad for 

institusjonsplasser for 
innbyggere på 80 år og eldre 
varierer sterkt innad i kommune; 
43 % ved SOS, 30 % i Meldal og 
19 % ved Orkdal helsetun. - Hva 
er årsaken, og hva betyr spriket i 
dekningsgrad (evt.) for 
tjenestetilbudet til innbyggerne i 
ulike deler av kommunen?

Kommunedirektørens svar:

• Årsaken er delte.
• SOS: Orkland tok over sykehjemmet som 

var tilpasset hele Snillfjord kommune. I 
tillegg var det på grunn av stor geografi 
valgt å ha lav terskel for å få 
sykehjemsplass.

• Meldal: Vedtatt bygging av nytt sykehjem 
med god kapasitet

• Orkdal helsetun: redusert plasser i flere 
runder. I hovedsak for å møte 
innsparingskrav.

• Dette medfører at det er krevende å møte 
ønsket om at alle skal få plass på sitt 
nærsykehjem.



Spørsmål fra Stein Elshaug, Høyre

Innsparing/effektivisering ifbm
Helseplattformen.

• Det hevdes i media at kommunene 
kan ta ned årlige kostnader med 
tyve prosent av 
investeringssummen, noe som 
altså betyr at man kan få 
nedskrevet hele 
investeringsbeløpet i løpet av fem 
år. Har Orkland kommune tatt noe 
innsparing inn i handlingsplanen 
fra 2023 etter implementering av 
Helseplattformen?

Kommunedirektørens svar:
Med bakgrunn i at dette er anslag 
som ikke kan dokumenteres har vi 
ikke lagt inn innsparing fra 2023.
20% er et ambisiøst anslag, langt 
over det som lignende prosjekt kan 
vise til av faktisk effekt.
Vurderingen er at det er for store 
usikkerheter knyttet til dette til at vi 
kan bruke midlene til å saldere 
budsjettet.



Spørsmål fra Stein Elshaug, Høyre

Meldal Helsetun

• I notatet står det at en 
gjennomgang av 
personellressursen ved Meldal 
helsetun viser at det er et 
potensial for noe reduksjon av 
bemanning. Dette utgjør 390 
000 kroner. Hva innebærer dette 
kuttet?

Kommunedirektørens svar:
• Reduksjon av 1 årsverk ved 

Solhagen (har vært over 
bemanningsnorm/ pleiefaktor).

• Dette gir i seg selv en større 
innsparing, men på grunn av 
økte lisenskostnader på IT-
system i nybygg måtte dette 
trekkes fra.



Spørsmål fra Stein Elshaug, Høyre
Beregning inntekt barnetrygd.

Hvor mye vil det koste Orkland kommune å 
ikke regne barnetrygden som inntekt for 
sosialhjelpsmottakere?

Kommunedirektørens svar:
I 2020 var det i familiene som mottok sosialhjelp i Orkland 220 barn. Dette er 5,6 % 

av alle barn og unge i alderen 0-18 år.
Fra og med 1. september 2021 er utbetaling av barnetrygd følgende sats. Utbetaling 

per barn per måned:
• Ordinær barnetrygd til barn under 6 år: 1 654 kr
• Ordinær barnetrygd til barn fra 6 år 1 054 kr

Første halvår ( 010121 – 300621) i 2021 var det 80 familier som har mottatt 
sosialhjelp med barn under 18 år. Familier med hjemmeboende barn over 18 år 
som går på videregående skole er ikke regnet med, heller ikke foreldre som har 
samvær med sine barn.

Dette berører 163 barn i Orkland kommune. Der familier har minst mottatt en 
utbetaling av sosialhjelp i løpet 01.01.21 – 30.06.21. Har tatt utgangspunkt i ny 
sats i barnetrygd. Da det er den som er gjeldende neste år.

Det vil koste Orkland kommune ca. kr619 000e,- pr halvår dersom kommunen velger 
å ikke ta med barnetrygd i inntekts beregningene for økonomisk sosialhjelp.



Spørsmål fra Kjell Rønningsbakk, SV
Barnetrygd for folk med sosialstøtte
• For første gang siden 1996 har vi fått økning i 

barnetrygden. Men folk som mottar sosialstønad fra 
NAV får barnetrygden trukket fra i sosialstønaden og 
beregnet som inntekt.

• Hvor mange barn lever i familier i Orkland kommune 
som mottar sosialstønad?

• Hva vil det koste i 2022 for Orkland kommune og la 
barnetrygden gå til disse familiene i sin helhet og ikke 
trekke de ifra som inntekt ved beregning av 
sosialstønad?

Kommunedirektørens svar:
I 2020 var det i familiene som mottok sosialhjelp i Orkland 220 barn. Dette er 5,6 

% av alle barn og unge i alderen 0-18 år.
Fra og med 1. september 2021 er utbetaling av barnetrygd følgende sats. 

Utbetaling per barn per måned:
• Ordinær barnetrygd til barn under 6 år: 1 654 kr
• Ordinær barnetrygd til barn fra 6 år 1 054 kr

Første halvår ( 010121 – 300621) i 2021 var det 80 familier som har mottatt 
sosialhjelp med barn under 18 år. Familier med hjemmeboende barn over 18 år 
som går på videregående skole er ikke regnet med, heller ikke foreldre som har 
samvær med sine barn.

Dette berører 163 barn i Orkland kommune. Der familier har minst mottatt en 
utbetaling av sosialhjelp i løpet 01.01.21 – 30.06.21. Har tatt utgangspunkt i ny 
sats i barnetrygd. Da det er den som er gjeldende neste år.

Det vil koste Orkland kommune ca. Kroner 619 000,- per halvår dersom 
kommunen velger å ikke ta med barnetrygd i inntekts beregningene for 
økonomisk sosialhjelp.



Spørsmål fra Stein Elshaug, Høyre

Motivasjonslønn/oppmuntrings-
lønn.
• Vi følger opp vårt spørsmål fra i 

fjor: Oppmuntringslønn til 
brukere ved Orkdalstorget og 
SamPro. Ligger det inne en 
økning i nivået på 
oppmuntringslønnen i 
rådmannens forslag til budsjett 
for 2022? Hvor mye vil det bety 
budsjettmessig for Orkland 
Kommune pr krone i evt økning?

Kommunedirektørens svar:
• Nei, det ligger ikke inn økning i 

kommunedirektørens forslag.
• Økning per krone vil koste 46 

000 kr inkludert sosiale 
kostnader.



Spørsmål fra Trude Tevik Gulbrandsen, 
Arbeiderpartiet
• Orkdalstorget reduseres med 2 

stillinger gjennom opphør av 
flyktningemidler. Hvilke stillinger 
er dette?

Kommunedirektørens svar:
• Dette gjelder to av årsverkene 

ved Orkdalstorget. Ett årsverk 
er allerede redusert.

• Det er ikke konkludert hvordan 
det siste årsverket skal løses. Det 
er planlagt en omlegging av 
aktivitets- og dagtilbud og det 
må vurderes andre oppgaver 
innenfor området.



Samfunn



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG
• Trafikksikkerhet
• Fotgjengerovergang ved Rømme 

Amfi/Tverradkomsten er 
budsjettert med kr. 125 000 i 
2023. Fortau i Orkdalsveien er 
budsjettert med kr. 2.125 000 i 
2025. 

• Hva blir differansen mellom 
låneopptak og forventet 
prisstigning dersom tiltakene 
gjennomføres i 2022?

Kommunedirektørens svar:
• Forskjellen mellom rente på lånet og 

prisstigning vil utgjøre svært lite.
• Økte kostnader med å fremskynde 

prosjektene vil være at en starter å betale 
avdrag tidligere. I tillegg vil en få 
vedlikeholdsutgifter på fortau.

• Årlige avdrag på fortau Orkdalsveien med en 
avdragstid på 35 år vil være ca. kroner 61.000 
kroner.



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG

• Eiendom
• I Kommunedirektørens notat heter det et 

«Overflødig bygningsmasse, hovedsakelig boliger, 
må selges eller avhendes på annet vis». 
Nøkkeltallsdokumentet oppgir 550 kommunale 
boliger, hvorav 11 % (ca. 60) står tomme trass i mål 
om å øke utleiegraden til 95 %. Planen var å selge 
20 boliger i 2021.

• - Hvor mange boliger er solgt hittil i 2021, og hva er 
samlet inntekt?

• - Hvor mange flere boliger vil bli forsøkt solgt i 
handlingsplanperioden?

• - Wilmannsveien 16, Orkanger, består av 10 
leiligheter og skal saneres. Det er gjennomført 
utflytting, bare en leilighet er fortsatt bebodd. Er 
det budsjettert med sanering av bygget i 2022? 
Hvor stor driftskostnad utgjør de ubebodde 
leilighetene?

Kommunedirektørens svar:
• 1 bolig solgt i 2021 til en inntekt på kr. 

525.000,-
• Ihht. til tidligere politisk vedtak er det planlagt 

solgt 20 boliger i første omgang. Det arbeides 
med å få på plass en megleravtale.

• Ikke budsjettert med midler til sanering av 
Wilmannsveien 16. Siste leieforhold avsluttes 
15.12.2021. Det vil være minimalt med 
driftsutgifter etter at en får avstengt vann og 
strøm til bygget.



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG

• Eiendom
• - Kommunedirektøren foreslår å 

øke lån for videreutlån fra 40 til 
70 mill. Det kan være gunstig at 
flest mulig utleieboliger blir solgt 
(fra leie til eie). Er det mulig i 
henhold til 
regelverket/boligsosial 
handlingsplan å øremerke en viss 
andel for å øke trykket på fra eie 
til leie?

Kommunedirektørens svar:
Det er mulig å reservere en andel av 
startlån til kommunale leietakere slik at 
de evt. kan kjøpe boligen av kommunen.



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG

• Eiendom
• - Kommunen har fortsatt bygg og 

areal som kan omsettes til 
næringsformål. Hva er den 
samlede verdien og hvor stor 
omsetning kan forventes i 
handlingsplanperioden?

Kommunedirektørens svar:
• For kommunale bygg ble det i sak

55/21 i kommunestyret gjort et vedtak 
på hvilke kommunale bygg som skulle 
selges. Salgsverdien av disse er ikke 
anslått.

• Når det gjelder kommunale tomter er 
det ikke en samlet oversikt over hvilke 
verdier det omfatter og evt. hva som 
kan forventes solgt.



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG
• Eiendom
• Det er lagt inn 1,5 mill i økte 

avgifter på kommunale 
eiendommer. Omfatter dette 
kommunale utleiebygg?

Kommunedirektørens svar:
Omfatter alle kommunale bygg, 
både utleiebygg og bygninger til 
egne formål.



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG
• Eiendom
• - Kommunen har fortsatt bygg og 

areal som kan omsettes til 
næringsformål. Hva er den samlede 
verdien og hvor stor omsetning kan 
forventes i 
handlingsplanperioden?

Kommunedirektørens svar:
• For kommunale bygg ble det 

i sak 55/21 i kommunestyret et 
vedtak på hvilke kommunale bygg 
som skulle selges. Salgsverdien av 
disse er ikke anslått.

• For kommunale tomter foreligger 
det ikke en samlet oversikt over 
hvilke verdier det omfatter og evt. 
hva som kan forventes solgt.



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG

• Eiendom
• - I hvor stor grad er framtidige 

inntekter fra eiendomssalg 
øremerket konkrete formål 
som feks Folkehelsesenteret?

Kommunedirektørens svar:
Ingen fremtidige salgsinntekter er 
øremerket konkrete formål. Når det 
gjelder Folkehelsesentret ble en del av 
finansieringen omgjort fra 
salgsinntekter og spillemidler til lån 
underveis. Det vil derfor være naturlig 
at en del av inntektene benyttes til å 
betale ned på lån.



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG
• Kommunale avgifter og gebyr
• Forslaget til tiltaksplan innen 

vann og avløp vil føre til kraftig 
økning på få år, beregnet slik av 
oss: Vann: 42 % økning 2021-
2025

• Avløp: 78 % økning 2021-2025
• Er dette riktige anslag, og 

hvordan vil vi ligge an 
sammenlignet med snittet for 
landet?

Kommunedirektørens svar:
• Økning avgifter vann og avløp for en 

"normalbolig" 2021-2025:
- Vann + 46,5 %
- Avløp + 88,9 %

• Kommunale avgifter vann og avløp 2021 
(bolig 120 m3)

Normalbolig i Kostra.

Beløp inkl. mva. Vann Avløp

Orkland 4 501 5 153

Landet 5 036 5 538



Spørsmål fra Hans Kringstad, Småbylista, 
Rødt og MDG

• Kommunale avgifter og gebyr
• Gebyrregulativets kapittel for 

delingstillatelse gebyrlegger 
«Fradeling av tomt/eiendom, 
dispensasjoner grunnet 
planstatus», kr. 4 500. Det 
behandles et betydelig antall 
dispensasjonssøknader.

• Faller alle dispensasjonssøknader 
inn her? Hvis ja, gir gebyret god 
nok dekning for kommunens 
kostnader? Beregnes nytt gebyr 
ved klagebehandling?

Kommunedirektørens svar:
• Gebyrregulativet er betydelig omarbeidet, og vil 

bli framlagt som egen sak.
• 2021-gebyrene for dispensasjon er 4720 kroner 

uten politisk behandling og 8210 kroner med. 
Disse kommer i tillegg til delesaksgebyret.

• Det kan ikke tas gebyr for klagesaker
• 2022 – forslag:



Spørsmål fra Mona Størdal, MDG

• M12 utarbeide årlige klimabudsjett 
og klimaregnskap som synliggjør 
ressursbehov, prioriteringer, ansvar 
og måloppnåelse for å skape et 
klimavennlig samfunn.

• Kan rådmannen fortelle når 
klimaregnskap og budsjett blir 
utarbeidet og om dette skal 
presenteres samtidig med ordinært 
budsjett?

Kommunedirektørens svar:
• Klimaregnskap(KR) og 

klimabudsjett(KB) vil ikke bli 
utarbeida i forbindelse med 
årets handlingsplanarbeid.

• Det planlegges å starte med å lage 
KR og KB for større 
utbyggingsprosjekter.

• Temaplanen for Klima, Energi og 
Miljø vil gi oss nødvendig måltall 
for redusert CO²-utslipp i 
kommunen. Den vil være klar for 
politisk behandling våren 2022.



Spørsmål fra Mona Størdal, MDG

• Investeringer i vann og 
avløpsledninger i nye områder, vil 
man da kartlegge på forhånd hvor 
mange som ønsker å koble seg til 
nytt anlegg før man vedtar 
bygging? 

• Vurderer rådmannen å pålegge 
tilkobling på ledninger der det er 
mange potensielle abonnenter 
som ikke er påkoblet, for å få økt 
inntektssida?

Kommunedirektørens svar:

VA-prosjekter i nye områder blir lagt inn på tiltaksplanen etter 
henvendelser fra beboere, Mattilsynet og/eller 
forurensningsmyndighet. Videre kartlegging av ønske om tilkobling 
blir ikke gjort før vedtak.

Plan og bygningslovens §27 er klar på at dersom offentlig VA-
ledning går over eiendommen, tilstøtende veg eller i nærliggende 
areal skal bygning knyttes til. Administrasjonen vil pålegge 
tilkobling etter veiledning for saksbehandling etter §27 som er 
beskrevet i vedlegg til temaplan for vann og avløp.

Temaplan for vann og avløp er behandlet i hovedutvalg teknikk og 
hovedutvalg forvaltning, og er sendt til uttalelse til aktuelle 
fagmyndigheter. Planen vil bli endelig vedtatt i kommunestyret i 
løpet av våren 2022.



Spørsmål fra Mona Størdal, MDG

• Vei Lensvik -Berg. Denne er lagt inn 
med 1,1 millioner i 
vedlikeholdskostnader i 2024 og 2025. 
Er det vurdert om det er mulig å 
finansiere hele eller deler av disse 
kostnadene med bompenger.

Kommunedirektørens svar:
• Veien Lensvik- Berg er en oppfølging 

av et vedtak i Fellesnemnda fattet 
25.01.2018.

• Kommunestyret har fulgt opp 
investeringsbeslutningen i 
budsjettvedtak, men det er ikke satt 
av penger til drift av veien.

• Kommunedirektøren har ikke tatt 
stilling til spørsmålet om 
bompengefinansiering av hele eller 
deler av beløpet knyttet til 
vedlikeholdskostnader på den nye 
veien.



Spørsmål fra Oddvar Kjøren, Arbeiderpartiet

• 2) Kommunedirektøren legger i 
notatet opp til utstrakt bruk av egne 
mannskaper på vei og bygg til drifts-
og investeringsprosjekter som det er 
avsatt midler til. Dette vil ifølge KD 
medføre at det blir utført mindre av 
løpende driftsoppgaver. 

• Vil dette bety at dette grepet vil gå på 
bekostning av nødvendig vedlikehold 
av f.eks kommunale boliger? 

• Vil vi igjen komme i en situasjon der 
det vises utenpå hva som er en 
kommunal bolig pga. manglende 
vedlikehold?

Kommunedirektørens svar:
• Ved bruk av egne mannskaper til konkrete 

drifts- og investeringsprosjekter vil det bli 
utført mindre løpende vedlikehold.

• Det løpende vedlikeholde vil omfatte både 
vedlikehold på vei, boliger og andre 
kommunale bygg. Her vil det være en 
prioritering av hvilke løpende 
vedlikeholdsoppgaver som kan gjennomføres 
innenfor budsjettrammene.



www.orkland.kommune.no/planer

Under avsnittsoverskrift "Økonomi og 
handlingsplan" ligger alle dokumenter:

• Kommunedirektørens notat, 
presentasjon fra 10.11.21 og opptak av 
presentasjonen.

• Utfordringsdokumentet.
• Nøkkeltallsdokumentet.
• Svar på utredningsoppdrag.
• Uløste innspill til handlingsplan med 

budsjett.

Her legges også denne presentasjonen etter 
spørretimen er ferdig.


